

协同发展**引领区**

Collaborative Development Leading Area

智能制造**示范区**

Intelligent Manufacturing Demonstration Area

城乡建设**特色区**

Urban and Rural Construction Characteristics Area

绿色发展**生态区**

Green Development Ecological Area



惠山

SELECT  
HUISHAN





# 目录

无锡概况  
惠山印象  
交通区位  
人文历史  
发展愿景

Wuxi Introduction  
Huishan Impression  
Traffic and Location  
Culture and History  
Vision for Development

01/08

产业布局

Industrial Distribution

制造业高质量发展  
服务业集聚发展  
农业高效发展

High-quality Development of Manufacturing Industry  
Agglomeration of Service Industry  
Efficient Development of Agriculture

09/14

投资高地

Investment places

惠山经济开发区

Huishan Economic Development Zone

无锡惠山软件园

无锡惠山生命科技产业园

江苏数字信息产业园

无锡高端装备产业园

先进制造业基地

现代服务业基地

无锡惠山国家高新技术创业服务中心

惠山科技金融中心

Wuxi Huishan Outsourcing Park

Wuxi Huishan Life & Science Technology Industrial Park

Jiangsu Digital Information Park

Wuxi High-end Equipment Industrial Park

Advanced Manufacturing Base

Modern Service Base

Wuxi Huishan National High-tech Incubating Service Center

Huishan Science and Technology Financial Center

堰桥街道

Yanqiao Subdistrict

无锡地铁西漳站区

Wuxi Metro Xizhang Station Area

前洲街道

Qianzhou Subdistrict

沪宁城际惠山站区

Shanghai Nanjing Interurban Railway Huishan Station area

玉祁街道

Yuqi Subdistrict

钱桥街道

Qianqiao Subdistrict

洛社镇

Luoshe Town

无锡西站物流园区

Logistics Park of Wuxi West Station

阳山镇

Yangshan Town

环境配套

高效服务

Matching Environment

Efficient Service

15/32

33/36

# 无锡概况

## WUXI INTRODUCTION



中国大陆 GDP 万亿俱乐部城市  
ONE OF MAINLAND CHINA'S TRILLION CLUB CITIES

全国中心城市 20 强  
ONE OF TOP 20 CORE CITIES IN CHINA

中国大陆最佳商业城市之一(福布斯)  
ONE OF MAINLAND CHINA'S BEST COMMERCIAL CITIES (FORBES)

中国大陆最宜居城市  
ONE OF THE BEST LIVABLE CITIES IN MAINLAND CHINA

中国大陆创新能力最强城市之一(福布斯)  
ONE OF MAINLAND CHINA'S MOST INNOVATIVE CITIES (FORBES)

亚太地区十佳外商投资战略城市  
ONE OF TOP 10 FDI STRATEGIC CITIES IN ASIA PACIFIC REGION

中国最具国际生态竞争力城市之一  
ONE OF CHINA'S MOST INTERNATIONAL ECOLOGICAL COMPETITIVE CITIES

全国社会治安综合治理优秀市  
NATIONAL OUTSTANDING CITY FOR OVERALL ADMINISTRATION OF PUBLIC SECURITY

中国智慧城市发展第一名  
NO. 1 SMART CITY DEVELOPMENT IN CHINA



# 惠山印象

## HUIZHAN IMPRESSION



### 江苏省第一个亿元镇——前洲镇

In Jiangsu, Qianzhou Town, the first town that exceeds one hundred million RMB;



### 江苏省第一个亿元村——前洲镇西塘村

In Jiangsu, Xitang Village, Qianzhou Town, the first village that exceeds one hundred million RMB;



### 江苏省第一家中外合资企业——中国江海木业有限公司

In Jiangsu, China Jianghai Wood Products Co., Ltd., the first sino-foreign joint venture enterprise;

### 中国中小城市综合实力百强

Top 100 Small-medium Size Cities of Comprehensive Strengths

### 中国产业百强县(市、区)

Top 100 Counties (Cities, Districts) in Chinese Industry

### 中国战略性新兴产业最具竞争力县(市、区)

The Most Competitive County (Cities and Districts) Strategic Emerging Industry in China

### 国家级生态区

National Level Ecological Area

2001年初,设立“无锡市惠山区”,其前身为闻名遐迩的“华夏第一县”——无锡县。区域面积325平方公里,下辖一个省级经济开发区、五个街道和两个建制镇,常住人口71万。

"Huishan District of Wuxi City" was set up in early 2001, the predecessor of which was known to all as a "Pioneering County of China" —— Wuxi County. The district covers an area of 325 square kilometers with 710,000 inhabitants. Under the administration of the district, there is a provincial economic development zone, five sub-districts and two townships.



# 交通区位

## TRAFFIC AND LOCATION

无锡市惠山区，北倚长江，南临太湖，位于长三角几何中心，属上海1小时核心经济圈。国内铁路、公路、水路、航空交通的重要枢纽。

Wuxi Huishan District, relies on the Yangtze River in the north, near the Tai Lake in the south, locates in the geometry centre of the Yangtze River Delta Area, belonging to the 1 hour core economic circle of Shanghai. It is the key hub of domestic railway, highway, waterway, air traffic.



### 航空

50公里路程内分布7个机场，距离苏南硕放国际机场仅30分钟车程；

Aviation: There are 7 airports within 150 kilometers distance, only 30 minutes driving distance from Sunan Shuofang International Airport.



### 铁路

区内京沪高铁、京沪铁路、沪宁城际和新长铁路穿境而过，沪宁城际惠山站30分钟抵达上海；

Railway: There are Beijing-Shanghai High-speed railway, Beijing-Shanghai Railway, Shanghai-Nanjing Intercity Railway and Xinyi-Changxin Railway cross the district. It takes 30 minutes from Huishan Station of Shanghai-Nanjing Intercity Railway to Shanghai.



### 公路

沪宁高速、锡澄高速、锡宜高速纵横交汇，全区拥有5个高速入口，便捷通达；

Highway: There are tangled network of Shanghai-Nanjing Highway, Wuxi-Jiangyin Highway, Wuxi-Yixing Highway, five entrances of highways in the district, which are very convenient and fast.



### 地铁

无锡轨道交通一号线、三号线贯穿全区，沿途设有6个站点，使惠山整体嵌入无锡中心区。

Metro: There are No.1 line of the Wuxi rail transit, and No.3 line throughout the whole district. There are six stations respectively on both sides, which makes Huishan District be implanted into Wuxi city center fully.



# 人文历史

## CULTURE AND HISTORY



### 3000多年前

泰伯至此拓荒创吴,这里成为吴文化发源地之一。

More than 3000 years ago  
Taibo pioneered here and created Wu Kingdom, which became one of the birthplaces of Wu culture.

### 100多年前

秉承着开拓和创新,这里成为中国民族工商业的发祥地,先后涌现了近代著名的经济学家孙冶方、薛暮桥和中国化学鼻祖、科学家徐寿等先贤名士。

More than 100 years ago  
Adhering to the spirit of pioneering and innovation, this has become the birthplace of Chinese national industry and commerce. Here, the famous economist Sun Yefang, Xue Muqiao and China chemical originator, scientist Xu Shou and other celebrities have appeared.

### 40多年前

惠山人再次大胆突破,大力发扬“四千四万”精神,开创“苏南模式”先河,率先在乡镇企业中实行“一包三改”,惠山成为中国乡镇工业的发源地,其前身无锡县连续多年排名全国各县(市)之首。

More than 40 years ago  
Huishan people made bold breakthroughs once again, vigorously carried forward the spirit of "spare no efforts to do whatever you can do" and pioneered the "Southern Jiangsu Model", they took the lead in implementing "one contracting and three reforms" in township enterprises. Huishan became the birthplace of China's rural industry, ranking first among counties (cities) in China for many years.



惠山区围绕“强富美高”新惠山建设目标,全面融入长三角一体化战略,着力打造协同发展引领区、智能制造示范区、城乡建设特色区、绿色发展生态区。惠山以无锡城市“副中心”、区域性交通枢纽定位发展,聚焦锡澄中部崛起,全力打造“双核双门户”;坚持先进制造业与现代服务业“双轮驱动”,加快建设以新兴产业为先导、先进制造业为主体、现代服务业为支撑的现代产业新高地。

Huishan will focus on the "strong, rich, beautiful and high-end" construction goal for new Huishan, seize the opportunity of the construction of the Changjiang Economic Belt and the Xichangtai metropolitan area, fully integrated into the Yangtze River Delta integration strategy, and strive to build collaborative development leading area, intelligent manufacturing demonstration area, urban and rural construction characteristics area and green development ecological area. Huishan develops as the "sub-center" and positioning itself to be the regional transportation hub in Wuxi, Focus on the rise of central Xichang, and strives to build a "dual-core and dual-gateway". Huishan adhere to the "two wheel drive" of advanced manufacturing and modern service industry, and has accelerated the construction of a new highland of modern industry with the development of new industries as the guide, the advanced manufacturing industry as the main body and the modern service industry as the support.

### 2019年

地区生产总值 937亿元

Regional GDP 93.7 billion yuan

一般公共预算收入 95.6亿元

General public budget revenue 9.56 billion yuan

工业开票销售 2145亿元

Industrial billing sales 214.5 billion yuan

外贸进出口总额 33.4亿美元

Import and export of foreign trade 3.34 billion dollars

服务业纳税营业收入 1944.7亿元

Tax revenue of service industry 194.47 billion yuan

居民人均可支配收入 5.2万元

Per capita disposable income of residents 52,000 yuan



## 发展愿景 VISION FOR DEVELOPMENT

## 制造业高质量发展

High quality development of manufacturing industry

加快工业强区建设步伐,引导制造业朝着“智能化、绿色化、服务化、高端化、品牌化”方向发展。实施工业强基工程,加快推进冶金、机械、纺织印染等传统产业的改造升级。强化智能制造引领,实施创新驱动发展战略,创建智能制造创新示范区。加快形成新的增长点,重点培育智能装备制造、新能源、新能源汽车、节能环保、新一代信息技术、生物医药和数字信息等产业集群。

To speed up the pace of building a top industrial district and guide the manufacturing industry toward the direction of "intelligent, green, service-oriented, high-end, branding development", Huishan District should implement industrial base-strengthening project and accelerate the transformation and upgrading of traditional industries such as metallurgy, machinery, textile printing and dyeing industries. intelligent manufacturing shall be strengthened, innovation-driven development strategy shall be implemented, and an innovative demonstration area of intelligent manufacturing shall be established. Accelerate the formation of new growth points and focus on fostering industrial clusters such as smart equipment manufacturing, new energy, new energy vehicles, energy conservation and environmental protection, new generation of information technology, biological medicine and digital information.



## 一镇一院一产业

One- town one- institute and one industry

探索形成“一镇一院一产业”政产学研合作模式,着力打造“院士经济”,一批院士领衔的项目在惠山落地生根。

Huishan District explored and formed the "one town, one institute and one industry" cooperation mode between government-university-industry, and a number of projects led by academicians take root in Huishan.



华中科技大学无锡研究院  
HUST-Wuxi Research Institute



哈尔滨工业大学无锡新材料研究院  
Harbin Institute of Technology Wuxi Research Institute of New Materials



南京航空航天大学无锡研究院  
Wuxi Research Institute of Nanjing University of Aeronautics and Astronautics



无锡量子感知研究所  
Institute of Quantum Sensing of WUQI



## 服务业集聚发展

Agglomeration of Service Industry

依托惠山产业基础和综合交通优势，重点规划沿惠山大道发展总部经济等现代服务业，沿惠澄大道发展生产性服务业，沿锡西大道发展文旅康养服务业，着力推动科技研发、现代物流、服务外包、电子商务、人力资源等生产性服务业发展，着力优化旅游休闲、健康养老、文化创意、现代商贸、社区服务等新兴生活性服务业，加快培育与先进制造业相匹配的高端服务业。



Relying on the industrial foundation and comprehensive transportation advantages of Huishan, we shall develop headquarters economy along Huishan Avenue, develop production services along Huicheng Avenue, develop culture, tourism and health care services along Xixi Avenue. Strive to develop the production service industry such as technology R & D, modern logistics, service outsourcing, e-commerce, human resources and headquarters economy. Efforts on optimizing the development of life service industry and actively developing the emerging life service industries such as tourism and leisure, healthcare and endowment, cultural creation, legal services, education services and community services also need to be made and accelerate the cultivation of high-end services matching with advanced manufacturing industries.



# 农业高效发展

Efficient Development of Agriculture

围绕农业供给侧结构性改革的总体要求，立足园区化、品牌化、融合化、绿色化发展理念，大力推进惠山现代农业建设。继续提升阳山水蜜桃、精细蔬菜、优质稻米三大主导产业，加快发展农产品加工业及观光休闲农业，积极推进一二三产业融合发展，着力提升农业的生态价值、休闲价值和文化价值。

Around the general requirement of structural reform of agricultural supply side, vigorously promoting the construction of modern agriculture in Huishan based on the developing concept of "park, branding, integration and green". Continuing to promote the three leading industries of Yangshan peach, fine vegetables and high-quality grain and rice, speeding up agricultural products processing and sightseeing and leisure agriculture, and actively promoting the integration and development of the first, second and third industries, and striving to improve the ecological value, leisure value and cultural value of agriculture.



## 四个重点农业特色园区

Four key industry characteristic area

### 阳山水蜜桃科技园

Yangshan Peach Science and Technology Park

### 惠山精细蔬菜产业园

Huishan Fine Vegetable Industry Park

### 惠山都市农业园

Huishan Urban Agricultural Park

### 洛社六次产业园

Luoshe Six Industrial Park



## 惠山经济开发区

Huishan Economic Development Zone

惠山经济开发区于2002年2月经省政府批准为省级经济开发区，总规划面积96平方公里，已建成区56平方公里，由“一城两区”构成，常住人口20万。开发区以建设“高端开发区”为目标，秉承“产城融合、产融结合、产才结合、宜居宜业”发展理念，按照“高新科技、高端企业、高级人才、高品质人居环境”四高特征，着力打造“四园区两基地二中心”，精心培育新兴产业集群，全力推进具有国际影响力的高端之城建设，区域经济和社会发展保持了良好态势，综合实力位居江苏省级开发区前七强。

Huishan Economic Development Zone was approved as a provincial economic development zone by the provincial government in February 2002, with a total planning area of 96 square kilometers and a built-up area of 56 square kilometers. It consists of "one city and two districts" with a permanent population of 200,000. The development zone has been adhering to the development concept of "industry-city integration, industry-finance integration, industry-talents integration, livable environment and enterprise-adaptability" and conforming to the four characteristics of "high technology, high-end enterprises, advanced talents and high-quality living environment" with the goal of building the "high-end development zone" to mainly build the "four parks, two bases and two centers", carefully nurture emerging industrial clusters and fully promote the construction of high-end city with international influence, making the regional economy and social development maintain a good momentum, ranking among the top seven of Jiangsu provincial development zones in terms of comprehensive strength.



## 无锡惠山软件园

Wuxi Huishan Outsourcing Park

园区重点发展以物联网为龙头的新一代信息技术产业、以智能制造解决方案为主的智能装备产业、以信息服务外包为主的服务外包产业和以总部型服务贸易为主的现代服务产业。园区被认定为国家级科技企业孵化器、国家小型微型创业创新示范基地、国家中小企业公共服务示范平台，并荣获中国科技园区“最佳创业环境奖”、“中国技术创业协会科技创业贡献奖”等多项荣誉。已有皇包车、大唐融合、慧动利、优客工场等企业入驻。

O-Park focuses on the development of new generation of information technology industry led by the IoT, intelligent equipment industry based on intelligent manufacturing solutions, service outsourcing industry based on information service outsourcing, and modern service industry based on headquarters service trade. It was identified as National Science and Technology Business Incubator, National Small and Micro Entrepreneurial Innovation Demonstration Base, and National SME Public Service Demonstration Platform. At the same time, it won the "Best Entrepreneurship Environment Award" of Chinese Science and Technology Park, "Chinese Technology Entrepreneurship Contribution Award" and many other honors. There are already many famous companies such as Hi Guides, Datang Telecom, Hudongli MDT Infotech, Ucommune and so on.



园区重点发展现代医疗器械产业、高端生物医药产业、精准医学研究产业，已形成数字口腔器械和诊断检测试剂产业群，被认定为国家级科技企业孵化器。已有CASI医药、药明康德、保诺科技、西比曼生物、茵络医疗、华泰创新药研究院等企业入驻。

The Park focuses on the development of modern medical equipment industry, high-end biomedical industry and precision medical research industry, and has formed a digital dental equipment and diagnostic testing reagent industry cluster, which has been awarded as the national science and technology enterprise incubator. CASI Pharmaceuticals, Wuxi Apptec, Bioduro, CBMG, INNOMED and Sinotide Innovation Pharmaceuticals have entered the park.



## 江苏数字信息产业园

Jiangsu Digital Information Industry Park



园区由深圳清华大学研究院与无锡市政府于2008年9月合作设立。园区重点培育新一代信息技术、新能源新材料、智能制造三大特色产业，被认定为国家级科技企业孵化器。园区充分利用深圳清华大学研究院在创新孵化体系建设方面的丰富经验和综合实力，着力打造高水平技术支撑平台、教育培训平台、风险投资平台、孵化服务平台、国际项目与人才引进平台，将建成集政、产、学、研、资于一体的创新型高科技园区。

The Park was established in September 2008 by the Research Institute of Tsinghua University in Shenzhen and the Wuxi Municipal Government. The Park focuses on fostering three characteristic industries: new generation information technology, new energy materials and intelligent manufacturing, which has been awarded as the national science and technology enterprise incubator. The Park makes full use of the rich experience and comprehensive strength in the construction of innovative incubation system of Research Institute of Tsinghua University in Shenzhen, it strives to build a high-level technology support platform, education and training platform, venture investment platform, incubation service platform, international projects and talent introduction platform, it will be built to be an innovative high-tech park integrating government, production, education, research and investment.

## 无锡高端装备产业园

Wuxi High-end Equipment Industrial Park

园区总规划面积15平方公里，围绕高端装备重点方向，依托国内外顶尖科研院所，聚力打造纵向成链、横向成群、区域大循环的、具有综合优势的高端装备制造产业集群。其中包括上汽商用车无锡公司、中车新能源客车无锡公司等整车企业以及一汽锡柴、威孚力达、明恒混合动力等核心零部件为代表的汽车产业，以奥地利美乐科斯、芬兰地太科特为代表的精密电子产业，以华翰新能源掘进机、泰信机械旋转挖掘机为代表的高端核心整机装备产业，以美国金佰利、韩国东宇热处理设备为核心的高端精密设备产业，以奥地利模斯堡、韩国启洋精密涡轮增压器、日本泰坤精密为支撑的高端核心精密部件产业。

High-end equipment manufacturing industry Park with planning area of 15 square kilometers, take high-end equipment as the main direction and rely on top research institutes at home and abroad, it focuses on building a high-end equipment manufacturing industry cluster that is vertically linked, horizontally clustered, regionally circular and with comprehensive advantages. Automobile and core parts industry including Saic Commercial Vehicles Wuxi Company, CRRC New Energy Bus Wuxi Company, Keifong Oriental, and supported by Faw Xitai, Vivveitra, Mingheng Hybrid. High-end chip industry led by Melecs and Detection Technology. High-end core complete machine equipment industry represented by Huashan New-energy Roadheader, Teixin mechanical rotary excavator. High-end precision equipment industry with Kimberly-clark, Korea Dongwoo heat treatment equipment, high-end core precision parts industry supported by Olympusburg, Kenyang Precision Turbocharger, Japan Taikun Precision.



## 先进制造业基地

Advanced Manufacturing Base

基地以惠山工业转型集聚区为主体，总规划面积20平方公里，围绕“打造具有国际竞争力的先进制造业基地”的目标，重点以新能源汽车及零部件制造业、高端装备制造、高端复合新材料和节能环保等新兴产业为主导，坚持资源集中、土地集约、产业集聚，已有中信戴卡、欧谱纳燃气轮机、京运通科技等企业入驻。



Advanced manufacturing base (cluster) was established with a total planning area of 20 square kilometers (10 square kilometers in the first phase of development). With the goal of "building an advanced manufacturing base with international competitiveness", it has been focusing on the development of new energy vehicles and parts manufacturing, high-end equipment manufacturing, high-end composite new materials, energy conservation and environmental protection and other emerging industries. In addition, it also pays attention to the concentration of resources, land and industry, and CITIC Daika, Opra Turbines, Beijing Yunlong Technology, and the leading car have settled in.

## 现代服务业基地

Modern Service Base

基地集休闲、商务、金融等功能于一体，拥有惠山万达广场、正大乐城、梦享城、长安哥伦布广场、迪卡侬等百亿级繁华商圈，重点打造了新城中央商务区、政和大道金融区、惠山大道休闲商务区、欣惠路商业街区。此外，还汇聚了华润置地、上海绿地、复地等知名房地产企业，宜居宜业宜商的发展环境日渐完善。

Integrating leisure, business, finance and other functions, the base has Huishan Wanda Plaza, TOUCH SUPER BRAND MALL, Go City, Chang'an Columbus Plaza, Decathlon and other ten billion-level prosperous business districts. It focuses on building the central business district of the new City, the financial district in Zhenghe Avenue, the leisure business district in Huishan Avenue and the business district in Xinhui Road. Furthermore, it also gathers well-known real estate enterprises such as China Resources Land Limited, Shanghai Greenland and Forte and the livable, enterprise-friendly and business-suitable development environment is becoming increasingly perfect.



# 无锡惠山国家高新技术创业服务中心

中心重点发展智能制造、光电、石墨烯三大产业，已成功构建众创空间-企业孵化器-加速器-产业化基地为一体的高端创新型孵化链条，被认定为国家级科技企业孵化器、国家火炬无锡惠山石墨烯新材料特色产业基地、国家国际技术转移中心、国家级众创空间、国家专利(无锡惠山)展示交易中心、江苏省科技企业加速器、江苏省科技创业孵化链条。已有锐科激光、壹格新材料、烯晶碳能、黎曼机器人等企业入驻。

HTSC focuses on developing industries of intelligent manufacturing, photoelectric and graphene, having constructed an innovative chain of creative space-incubator-accelerator-industrial park, establishing an integrated -development mode from R&D incubation to commercialization and industrialization. It has been recognized as the national science and technology enterprise incubator, the national torch Wuxi graphene new material characteristic industry base, the national international technology transfer center, the national innovation space, the national patent (Wuxi Huishan) exhibition and trading center, the accelerator of science and technology enterprises in Jiangsu Province, and the science and technology entrepreneurship incubation chain in Jiangsu Province. Meshtech new materials, GMCC, Riemann robot have entered the Park.



# 惠山科技金融中心

中心以“完善科技金融工具体系、深化企业投融资服务”为重点，倾力打造“创投先行、信贷跟进、担保支持、多种金融工具并举”的投融资平台，推动科技资源与金融资源高效对接，累计入驻60多家金融机构和基金，基金总规模超250亿元，全面构建了一整套科技金融服务体系——从项目孵化期银行融资、初创期的天使投资到成长期的风险投资，直至上市后全生命周期的可持续科技金融服务，为企业家实现梦想提供舞台。

The center focuses on "improving the system of scientific and technological financial instruments and deepening investment and financing services for enterprises", makes great efforts to build an investment and financing platform featuring "venture capital first, credit follow-up, guarantee support and multiple financial instruments simultaneously" to promote effective connecting between scientific and technological resources and financial resources. 60 financial institutions and funds have been settled in with the total fund scale of more than RMB 25 billion. What's more, the center has comprehensively built a set of fintech service system—from bank financing in the incubation period, angel investment in the start-up stage to venture investment in the growth stage until the sustainable fintech services in the whole life period before and after the listing, providing stages for entrepreneurs to realize dreams.



## 堰桥街道

Yanqiao Subdistrict



街道辖区面积44平方公里，常住人口9万，下辖18个社区。辖区内沪宁、锡宜、锡澄三条高速公路互通，锡澄运河、锡北运河穿境而过。街道始建于清乾隆年间，是乡镇企业“一包三改”的发源地，是闻名全国的“改革之乡”，成立了全省第一家中外合资企业。街道以光伏、汽车零部件、机电为主要特色产业，引进哈工大机器人和兰生特色产业园区，打造高端机器人及智能装备制造基地，先后获得全国群众体育先进单位、全国环境优美乡镇等荣誉称号。

The jurisdiction area of this subdistrict is 44 square kilometers with 90,000 permanent residents, 18 communities are under the jurisdiction of it. Three expressways of Shanghai Ningxia, Wuxi-Yong and Xishan-Jiangyin within the jurisdiction are interlinked, and the Xicheng Canal and the Xibei Canal pass through it. The subdistrict was built in the reign of Qianlong in Qing Dynasty, it is the birthplace of "one contracting and three reforms" for township enterprises, it is also known as the "town of reform" in the whole country, the first joint venture between China and foreign countries in the province was established there. Photovoltaic, automotive parts, mechanical and electrical industries are the main characteristic industries of this subdistrict, it introduces Harbin Institute of Technology Robot and Lansheng characteristic industrial park to build high-end robots and intelligent equipment manufacturing base. It has won the national advanced sports unit, beautiful environment township and other honorary titles.



## 无锡地铁西漳站区

Xizhang Station Area of Wuxi Metro

站区规划面积4平方公里，拥有无锡地铁1号线西漳、天一、刘潭三个站点，其中刘潭站是4号线的起始站。站区将重点打造“一门两区三站点四中心”，打造一个集生态居住、大型商业、休闲娱乐、新型楼宇产业为一体的多功能现代服务业集聚区，力争在2021年前后，建成一座商业欣欣向荣、产业高度集聚、环境整洁优美、交通方便快捷、生活配套齐全、人民安居乐业的天一新城。已有缤悦湾电商社区、太平洋城中城、万科、美的国宾府等项目进驻。

The planned area is about 4 square kilometers, there are three stations of Wuxi Metro Line 1, Xizhang, Tianyi and Liu Tan. Liu Tan Station is the starting station of Metro Line 4. The station area will focus on building a "one gateway, two districts, three stations and four centers" and a multi-functional modern service agglomeration area which integrates ecological residence, large-scale commerce, leisure and entertainment, and new building industries, and it will strive to build a Tianyi New Town with prosperous business, highly concentrated industry, clean and beautiful environment, convenient transportation, complete living facilities, and people's living and work in peace and contentment around 2021. Binyue Gulf E-commerce, Pacific Intramuros, Vanke and Midea the Luxury Mansion have enter this area.



## 前洲街道

Qianzhou Subdistrict

街道辖区面积46平方公里,常住人口9万,下辖11个行政村和10个社区。街道对外交通便利,拥有千吨级内河港池、沪宁城际铁路惠山站、无锡汽车客运西(惠山)站,已形成特色冶金、高端机械、绿色纺织印染和现代物流等四大支柱产业,将重点打造东部智能制造和绿色发展产业片区、中部园区转型升级产业片区、南部科技创新产业片区和城铁枢纽经济产业片区,先后获得全国首批亿元乡、全国最佳乡镇、国家级卫生镇等荣誉称号。

The jurisdiction area of Qianzhou Subdistrict is 46 square kilometers, with 90,000 permanent residents, 11 administrative villages and 10 communities are under the jurisdiction of it. It has convenient external transportation, it has 1000-ton inland river port, Shanghai-Nanjing Interurban Railway Huishan Station and Wuxi Bus Passenger Transport West (Huishan) Station, it has formed four pillar industries: characteristic metallurgy, high-end machinery, green textile printing and dyeing, and modern logistics. Qianzhou Subdistrict will focus on building intelligent manufacturing and green development industrial areas in the east, transformation and upgrading industrial areas in the central park, scientific and technological innovation industrial areas in the south, and urban rail hub economic and industrial areas. Qianzhou Subdistrict has won the honorary titles of the first batch of hundred million yuan townships, the best townships in the country and the national health town.



## 沪宁城铁惠山站区

Shanghai-Nanjing Interurban Railway Huishan Station area



站区规划面积50平方公里,拥有恒生科技园、信息产业园、东部产业园、自主创新园、高端定制园等五大特色园区。依托沪宁城际铁路、盐泰锡常宜高铁、南沿江高铁、无锡轨道交通3号线,站区将重点打造“中小型科技企业、高端智能制造、民营企业创新转型”三大基地和区域“交通枢纽、商贸商务、康养旅游”三个中心,以生产、生态、生活融合为目标,建设成为长三角活力枢纽、无锡市科创西门户、惠山区城市副中心。

The total planning area of the station area is 50 square kilometers. The station has five characteristic parks: Heng Seng Science and Technology Park, information Industry Park, Eastern Industry Park, Independent Innovation Park and High-end Customization Park. Relying on Shanghai-Nanjing Interurban Railway, Yancheng-Taizhou-Wuxi-Changzhou-Yixing High-speed Railway, South Riverside High-speed Railway and Wuxi Rail Transit Line 3, the Park will focus on building three bases of "small and medium sized scientific and technological enterprises, high-end intelligent manufacturing, innovative transformation of private enterprises" and three regional centers of "transportation hub, business, health and tourism", aiming at the integration of production, ecology and life, and building into the vibrant hub of the Yangtze River Delta and sub-center of Huishan City.

## 玉祁街道

Yuqi Subdistric

街道辖区面积36平方公里，常住人口8万，下辖13个行政村和2个社区，既是一座有着6000年文明史、2500年建制史的人文古镇，也是无锡著名的经济重镇。街道辖区内的中国历史文化名村礼社流传着“一门四博士”“一村四院士”的佳话。街道已引进欧美智造产业园、中国电建集团、中国能源工程集团等一批高端产业项目，逐步形成以汽车零部件、新材料、新能源、高端装备为代表的特色新兴产业集群，先后获得全国首批亿元乡镇、全国小城镇示范镇、国家卫生镇、全国环境优美乡镇、全国先进基层党组织等荣誉称号。



The jurisdiction area of this subdistrict is 36 square kilometers with a permanent population of 80,000, 13 administrative villages and 2 communities are under the jurisdiction of it, is not only an ancient humanistic town with a history of 6,000 years of civilization and 2,500 years of construction history, but also a famous economic town in Wuxi. The stories of "one family has 4 doctors" and "one village has 4 academicians" are spread in the ritual club of famous Chinese historical and cultural villages under the jurisdiction area of this subdistrict. It has the reputation of "the birthplace of township enterprises in southern Jiangsu" and "the home of economists". The subdistrict has introduced a number of high end industrial projects, such as European and American Intelligent Manufacturing Industrial Park, Power Construction Corporation of China, China Energy Engineering Group, etc., and gradually formed a characteristic new industrial cluster represented by automotive parts, new materials, new energy and high-end equipment, it has won the first batch of townships with more than 100 million yuan, demonstration township in small towns, national health towns, township with beautiful environment and national advanced primary party organization successively.



## 钱桥街道

Qianqiao Subdistrict

街道辖区面积43平方公里，与无锡职教园实行“街园合一”管理体制，常住人口15万，学生和教职工7万，下辖15个社区。街道在国内外享有“焊管之乡”“冷轧之都”美誉，近年来不断推动冶金新材料、节能环保、装备制造、汽车零部件等产业的转型升级，作为无锡的城区西大门，逐步形成了先进制造业和现代服务业相融合的现代产业体系，先后获得国际“城市生态恢复示范区”、全国千强镇、全国环境优美乡镇、国家火炬计划冶金新材料特色产业基地、江苏省文明镇等称号。



The jurisdiction area of this Subdistrict is 43 square kilometers, it implements the management system of "street-park integration" together with Wuxi E-Park, it has a permanent population of 150,000 people, nearly 70,000 students and teaching staff, 15 communities are under the jurisdiction of it, Qianqiao Subdistrict enjoys the reputation of "welded pipe town" and "cold rolling capital" at home and abroad. Over the years, we have continuously promoted the transformation and upgrading of new metallurgical materials, energy saving and environmental protection, equipment manufacturing, automotive parts and other industries. As the west gate of Wuxi city, a modern industrial system integrating advanced manufacturing industry and modern service industry has been gradually formed. It is international "Urban Ecological Restoration Demonstration Zone", China's top 1000 towns, the town with beautiful environment in China, the national Torch Plan new metallurgical material industry base, Jiangsu civilized town, Jiangsu outsourcing talent base, Jiangsu Province high-quality product production demonstration and other titles.





## 洛社镇

Luoshe Town



镇辖区面积78平方公里，常住人口20万，下辖19个行政村和6个社区。洛社镇坚持“文化立镇”的战略定位，以绵延14公里的京杭大运河为历史文脉，以书圣遗迹洗砚湖为载体的羲之文化、省级非物质文化遗产“凤羽龙”为代表的民俗文化和以幸福义工志愿服务品牌为依托的群众文化，擦亮“江南文化一枝花”的特色名片。镇区民营经济蓬勃发展，形成了高端汽车零部件、高端装备制造、新型冶金材料、新型石油制品、特色印染、特色表面处理“两高、两新、两特”产业格局，先后获得全国重点镇、全国百强镇、全国文明镇、国家卫生镇等国家级荣誉称号，在“全国综合实力百强镇”中排名第49位。

Covering an area of 78 square kilometers, the town has a permanent population of 200,000 and the jurisdiction over 19 administrative villages and 6 communities. Luoshe Town firmly adheres to the strategic positioning of “town of culture” and relies on the historical context of Beijing-Hangzhou Grand Canal stretching 14 kilometers, Xizhi Culture regarding the Xiyun Lake, the relics of calligrapher master, Wung Xizhi as the carrier, the folk culture represented by the provincial intangible cultural heritage, “Feng Yu Long” (the dragon lantern made of chicken feather) and the mass culture relying on the volunteer service brand, Happy Volunteer to polish the characteristic card of “Example of Culture in South Region of the Yangtze River”. With the booming private economy in the township, it has formed an industrial pattern of high-end auto parts, high-end equipment manufacturing, new metallurgical materials, new petroleum products, characteristic printing and dyeing, and characteristic surface treatment and has won the national key town, national top 100 towns, national civilization town, national health town and other national honorary titles successively, which ranks the 49th in the list of “national top 100 towns with comprehensive strength”.



## 无锡西站物流园区

Logistics Park of Wuxi West Station

园区规划面积5平方公里，以铁、公、水联运为核心，集多式联运、仓储、配送产品加工、信息处理、技术研发于一体，是全国优秀物流园区、江苏省重点物流基地、江苏省现代服务业集聚区。已有中国五矿、浙江物产、深国际等企业入驻。

With planning area of 5 square kilometers, taking rail-highway-water multi-modal transportation as the core, and being integrated with multi-modal transportation, warehouse, distribution, products processing information processing and technology development, it's an excellent logistics park in China, key logistics base in Jiangsu, and modern service industry agglomeration in Jiangsu. Famous enterprises like China Minmetals, Zhejiang Materials Industry, Shenzhen International Holdings, etc. have settled in.



## 阳山镇

Yangshan Town

镇辖区面积44平方公里,其中度假区面积18平方公里,常住人口6万,是无锡西部的特色蜜桃小镇,既有“亿年火山、万亩桃林、千年古刹、百年书院”资源禀赋,又有“特色农业、生态宜居、休闲度假、文化养生”鲜明特征。近年来,阳山镇以“种世上最美味的桃子、建中国最美丽的小镇、品人间最美好的生活”为原景,按照“一带引领,双核互映,五区联动”总体战略,以生态立镇为前提,以富民强村为目标,以产业融合为路径,走出了农村改革、美丽乡村建设、田园综合体的阳山乡村振兴三部曲,先后获得全国改革试点镇、全国特色景观旅游名镇、全国美丽宜居小镇、全国特色小镇、国家4A级景区、江苏省首批特色田园乡村等诸多荣誉。



Yangshan Town is 44 square kilometers, among them, the holiday resort area is 18 square kilometers, and the permanent population is 60,000, it has not only the resource endowment of "100 million years volcano, 10,000 Mu peach forest, ancient temple, 100 years academy", but also the distinct characteristics of "characteristic agriculture, ecological livability, leisure vacation and cultural health preservation". In recent years, the Town takes the vision of "planting the most delicious peaches in the world, building the most beautiful town in China, and savoring the best life on earth", in line with the general strategy of "one belt lead the integrated planning, two core zones and five diverse districts develop coordinately", and enriching the people and strengthening the villages as the target, takes industrial integration as the path, it play a trilogy of rural reform, beautiful rural construction, rural complex of Yanshan Village. It has won many honors including national reform pilot town, national characteristic landscape tourism town, national beautiful livable town, national characteristic town, national 4A level scenic spot and the first batch of characteristic rural areas in Jiangsu Province successively.



MATCHING ENVIRONMENT  
环境配套

经济发达, 环境优美,  
社会和谐, 铸就了惠山优越的生活条件。完备的基础设施、优质的教育配套和充沛的人力资源, 为惠山发展注入不竭动力。



Economic development, balanced ecology,  
social harmony contributes Huishan's excellent  
living conditions. Completed infrastructures,  
excellent education resources and abundant  
human resources are the inexhaustible  
driving forces for Huishan's development.



# 高效服务

EFFICIENT SERVICE



惠山区委、区政府高度重视招商引资工作，践行“重商、亲商、安商、富商”服务承诺，开设重大项目审批绿色通道、区长热线，实行容缺预审、网上网下并联审批，提供“一条龙”“一站式”服务。

Huishan district committee, district government attaches high importance to attracting investment and inviting investment to realize the service commitment of "Commerce prior, commerce friendly, commerce secured, commerce enriched", established the green channel for major projects approval, district mayor hotline. Implement pre-approval policy with incomplete formalities, parallel approval both online and offline, providing "a coordinated process", "One stop service".



# EFFICIENT SERVICE

## 中共无锡市惠山区委文件

惠发〔2019〕2号

### 中共无锡市惠山区委 无锡市惠山区人民政府 关于优化现代产业发展政策的意见 (2019年2月23日)

为贯彻落实党的十九大精神和市委、市政府决策部署，推动产业转型升级，促进实体经济高质量发展，结合我区“1117”发展目标，现就优化现代产业发展政策提出如下意见。

- 一、支持政策
- (一) 支持智能制造和工业互联网发展
- 1. 支持企业智能制造改造

— 1 —

## 中共无锡市惠山区委文件

惠发〔2018〕22号

### 中共无锡市惠山区委 无锡市惠山区人民政府关于 实施“先锋英才计划”升级版培育产业人才 集聚打造中国智造新高地的若干意见 (2018年12月29日)

为贯彻落实党的十九大精神，加快产业转型升级，集聚人才资源，推动我区产业转型升级，结合我区“1117”发展目标，现就实施“先锋英才计划”升级版培育产业人才集聚打造中国智造新高地提出如下意见。

1

加大产业扶持力度，实施“太湖人才”和“先锋英才”计划，为推进创新创业提供强大支撑。

Huishan district strengthens the capability of industrial promotion, implements "Taihu Talents" Planning and "Pioneer & Talents" Planning which provides strong support to promote innovation and entrepreneurship.